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Het Bestuur en de Fractie wensen u een sociaal en gezond 2021! 

Digitale ledenvergadering op 11 januari van 19.00 - 19.30  
Ten gevolge van de coronacrisis heeft er in 2020 nog geen ledenvergadering plaatsgevonden. Het ziet 
er ook niet naar uit dat deze op korte termijn wel op normale wijze te houden is. 

Omdat er conform de landelijke statuten door de ledenvergadering een besluit moet worden genomen 
over de deelname aan de raadsverkiezingen van 20222, nodigt het bestuur u uit voor een digitale 
ledenvergadering via MsTeams. Wilt u hieraan deelnemen, meld u dan even aan via 
joopslomp@hotmail.com. U ontvangt dan een link voor deelname aan de vergadering. 

Het besluit over deelname aan de verkiezingen is het enige bespreekpunt.  

Nieuwbouw Nieuwe Veste  
Tijdens de laatste commissie en raad zijn we druk geweest met nieuwbouw/renovatie van de Nieuwe 
Veste in Coevorden. De Nieuwe Veste is te groot geworden voor de aantallen leerlingen die de school 
heeft. Het onderhoud wordt vanuit het Rijk betaald, maar dit is gebaseerd op het aantal leerlingen, 
niet op het aantal vierkante meters. De Nieuwe Veste heeft dan ook problemen om dit gedurende 
lange tijd te blijven bekostigen. Daarnaast is een gedeelte van de school toe aan renovatie. De school 
kan nu alleen nog noodzakelijk onderhoud uitvoeren. Met andere woorden het gebouw zoals het er nu 
staat is, is op zijn einde aan het raken. 
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De gemeente is verantwoordelijk als het gaat om onderwijshuisvesting. Daarbij zal er een keuze 
gemaakt moeten worden voor renovatie, nieuwbouw of gedeeltelijk renoveren en gedeeltelijk 
nieuwbouw. Het renoveren van het gebouw is op lange termijn een duurdere oplossing. Het college en 
de Nieuwe Veste hebben daarom hun voorkeur uitgesproken voor nieuwbouw. Hiervoor zijn eigenlijk 
twee locaties overgebleven die geschikt zijn. De locatie waar het nu staat en Holwert-Midden. Beide 
partijen hebben uitgesproken dat hun voorkeur de Holwert-Midden heeft. Het college ziet hier 
kansen omdat het daarnaast ook een oplossing is voor het verpauperde gebied en het kansen ziet met 
de spoorverbinding en het MBO-onderwijs. De Nieuwe Veste ziet dit als een beter bereikbare plek 
door het openbaar vervoer. De locatie Holwert-Midden zal waarschijnlijk wel meer kosten dan 
nieuwbouw op de locatie waar de Nieuwe Veste nu ziet, het is nog niet duidelijk wat het exacte 
verschil qua prijs zal zijn tussen de beide locaties.

Ons standpunt: 

Wij willen koste wat kost  voortgezet onderwijs behouden  in Coevorden en waar mogelijk willen we 
dit verbeteren. Onze fractie ziet mogelijkheden om het onderwijs te versterken met het 
beroepsonderwijs in Nordhorn (internationale diploma’s) en/of de Nederlandse MBO’s. De gemeente 
spreekt wat ons betreft dit wel uit, vanuit de Nieuwe Veste zien we dit nog te weinig. Wij geloven in 
deze modernisering. 

Het is lastig om invloed uit te oefenen op een school, aangezien die zelf hun beleid bepalen en hoe zij 
het onderwijs vorm geven. Nu hebben we echter wel een extra troef in handen. In de stukken die we 
hebben gekregen is terug te lezen dat de Nieuwe Veste de afgelopen jaren fors minder leerlingen heeft 
binnen gehaald uit de dorpen in de buurt van Coevorden. Zo is de dorpen Dalen, de Krim en 
Schoonebeek de aanwas flink minder geworden. In de Krim is het percentage leerlingen van 87% naar 
34,5% gegaan en in Schoonebeek zelfs van 72,3% naar 18,2%. De Nieuwe Veste moet er alles aan doen 
om deze leerlingen weer terug te winnen. Dit kan door zich goed te onderscheiden en dit ook uit te 
dragen. 

Kortom wij willen de ambitie bij de Nieuwe Veste zien om te modernisering van hun onderwijs met 
daarbij aansluiting met het MBO. Daarnaast willen wij een gedetailleerd onderzoek in wat de kosten 
zijn van de twee verschillende locaties. Zodat wij een goede keuze kunnen maken voor de 
verschillende scenario’s. Dat het veel geld gaat kosten is duidelijk, maar voor ons moet dat niet tegen 
elke prijs. Er zijn wat ons betreft nog meer projecten waarvan wij het ook belangrijk vinden dat die 
doorgang vinden, zoals de MFC’s in Schoonoord en in Sleen, de zuidelijke ontsluiting en dat de 
gevolgen van de coronacrisis worden opgevangen.

Hoe nu verder?

Halverwege januari zullen wij een extra avond hebben waarin de Nieuwe Veste opnieuw een kans 
krijgt om ons hun ambitie beter te duiden, daarnaast zullen we er in de eerstvolgende raadsvergadering 
een amendement indienen met daarin de vraag om een breed onderzoek uit te voeren waarin duidelijk 
wordt wat de verschillende scenario’s ons gaan kosten. Met daarbij inzicht in de subsidies die er 
binnen gehaald kunnen worden op de locatie Holwert-Midden, welke voorwaarden hieraan zitten en 
wat de risico’s zijn die we lopen.

Wordt vervolgd!
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Grensoverschrijdende samenwerking en Nedersaksenlijn 
Eind november heeft de staatssecretaris een belangrijke bijdrage toegezegd aan de totstandkoming 
van reizigersvervoer naar Duitsland. Voor Coevorden van groot belang voor het verbeteren van de 
openbaar vervoerverbindingen. Samen met onze Duitse partner SPD schreven we hiervoor, zie het 
krantenknipsel. Met de SPD in de persoon van Gerd Will heeft Gilbert Mulder afgesproken komend 
voorjaar samen te komen en te kijken op welke punten we een gezamenlijke agenda hebben. 
Natuurlijk gaat het daarbij over werk en opleiding. Verder sluiten wij ons aan bij het pleidooi van de 
PvdA Drenthe om sterker in te zetten op het doortrekken van reizigersvervoer naar Emmen en 
Groningen, de Nedersaksenlijn. Meer informatie is te verkrijgen bij Gilbert Mulder.

Compensatie windmolens de Heege 
Vorig jaar is een motie van ons aangenomen om actie te nemen in relatie tot compensatie voor de 
realisatie van windmolens. Hier was geld voor gereserveerd. Na aandringen en contact door Mark 
Dorgelo lijkt het er nu op dat er wat gaat gebeuren. De wethouder zit met de wijk om tafel en 
concrete plannen worden gemaakt.

Wonen voor iedereen  
In de begrotingsvergadering hebben we van ons laten horen dat ook in onze gemeente er problemen 
spelen in het kader van voor volkshuisvesting. Dit is heel anders dan in West-Nederland, maar ook wij 
hebben onze problemen in de wijken en de dorpen. Zijn er nog wel genoeg woningen voor starters en 
ouderen en hoe kunnen we sociale problemen in de wijken aanpakken? We zitten hier bovenop en zien 
dit ook als een item voor in ons verkiezingsprogramma waar we nu al over na moeten denken. Meer 
informatie bij Gilbert Mulder.

Transitie Jeugdzorg 
Tijdens de begrotingsbehandeling in november hield wethouder Joop Brink een bevlogen en 
inhoudelijk sterk betoog over de te maken transitie in de jeugdzorg.  De kern van zijn betoog vindt u 
hieronder weer. U kunt ook het fragment online nog even terugkijken via de link onderaan de tekst. 

Aanleiding voor de bijdrage van onze wethouder was vragen en opmerkingen van verschillende fracties 
over de financiële tekorten binnen het sociaal domein. In Coevorden heeft de Rekenkamer onlangs 
onderzoek gedaan naar de jeugdzorg in onze gemeente. Dit in combinatie met de oplopende uitgaven, 
geeft zicht en urgentie aan de verandering die ingezet moet worden. 

Er zijn een aantal problemen in de jeugdzorg. Er wordt relatief veel zware zorg gegeven, waarvan niet 
altijd duidelijk is of die wel goed helpt. Met een opname is een kind niet altijd het best geholpen. 
Andere, lichtere en goedkopere vormen in de eigen huiselijke omgeving zijn vaak beter voor het kind. 
Dit is niet altijd de makkelijkste weg, maar vaak wel een betere weg. 

In de jeugdzorg zit veel oneigenlijke problematiek. Wat een opvoedingsprobleem of probleem van een 
ouder is, uit zich in een vraag om inzet van jeugdhulp. Dit zou niet moeten. De oorspronkelijke 
hulpvraag van de ouder zou beter gesignaleerd en beantwoord moeten worden. De samenwerking met 
huisartsen, justitie en scholen moet beter en effectiever. Een verwijzing naar jeugdhulp lost misschien 
hun probleem wel op, maar is het ook het antwoord op de vraag of probleem van het kind? 
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Een verwijzing moet een oplossing bieden en geen uitweg. Om dit te bereiken moet de toegang tot de 
jeugdzorg op een andere manier ingericht worden. En dat zal ook met weerstand gepaard gaan. Omdat 
niet iedereen altijd het antwoord zal krijgen wat hij verwacht of horen wil. Maar Coevorden wil 
voortrekker zijn van deze verandering in Drenthe. Onze professionals zullen daarvoor nieuwe en 
andere zorgpaden inrichten. 

https://raad.coevorden.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2020/10-november/15:30/Voorstel-van-het-
college-van-burgemeester-en-wethouders-inzake-Programma-begroting-2021-en-
meerjarenraming-2021-2024/fragment4

Interview met Trijntje Venema 
Ons bestuurslid Jan Wessels is begonnen met een serie interviews met prominente en minder prominente partijleden. 
De resultaten van deze gesprekken treft u de komende tijd aan in onze nieuwsflits. 

Sommige leden van de Partij van de Arbeid komen uit een rood nest, anderen zijn in de loop van de 
tijd rood gaan kleuren. Trijntje hoort bij de tweede groep. Ze komt op de wereld in Echten waar ze 
met haar zussen en broer woont op een boerderij. De ouders stemmen op de ARP. ‘Als je 18 wordt, zal 
ik je vertellen op welke partij je moet stemmen’ zegt vader tegen een jonge Trijntje. Het christelijke in 
de opvoeding komt verder tot uiting in het ‘stille wezen’ voordat het gezin begint met de maaltijd. Dit 
moet geoefend blijven want ook opa en oma komen wel eens eten.. De ouders spreken met de 
kinderen niet over geldzaken. Als de bakker één keer per week komt om af te rekenen moeten de 
kinderen uit de keuken. Dat gebeurt ook bij het bezoek van de veehandelaar. 

Naar de kleuterschool gaat Trijntje niet; haar ouders vinden dat niet nodig. Als de lagere school is 
doorlopen gaat ze naar de Huishoudschool. Na twee jaar is er een keuzemoment: naaldvakken of 
assistente in de huishouding. Vader vindt naaldvakken niets voor een meisje… Eén morgen per week 
gaat ze helpen bij een gezin. Dat kan een groot gezin zijn maar ook werken bij ‘deftige’ mensen hoort 
bij de opleiding. Daarna wil ze de Vooropleiding Verzorgende Beroepen doen maar ook dat vindt vader 
niet nodig. Dan doet ze haar beklag bij oma die met vader gaat praten. Dat helpt. 

Als Trijntje 16 is gaat ze werken in een verzorgingshuis in Almelo, daar is ze intern. De verschillen in 
de samenleving ziet ze daar weerspiegeld in drie afdelingen: klasse-afdeling, gewone afdeling en het 
armkamertje. Na haar trouwdag stopt ze met werken zoals toen gebruikelijk. Het stel krijgt twee 
zoons. Als die zo’n 5 jaar zijn breekt ze met de gewoonte van die tijd. Ze gaat weer werken in de 
gezinsverzorging. Een rijbewijs heeft ze niet maar op de Puch Maxi kan je ook naar het werk! Ze doet 
de tweejarige opleiding tot bejaardenverzorgende, sluit zich aan bij de vakbond, wordt later kaderlid 
en komt in het Dagelijks Bestuur van de vakbond. Ook gaat ze deel uitmaken van de OR. Met haar 
buren regelt ze de kinderopvang in de zomervakantie. 

In de opleiding tot bejaardenverzorgende dringt het besef door dat het leven met haar partner niet 
normaal is. Ze leert dat ze niet onder de plak hoeft te zitten. Haar trouw zijn aan wat en wie ze zich 
heeft verbonden, maakt dat het een hele poos duurt voordat ze in actie komt. Dan komt het moment 
dat ze de knoop doorhakt en besluit alleen verder te gaan. Ze gaat dan 40 uur per week werken. 
Trijntje meldt zich bij het sociaal-cultureel werk omdat ze van mening is dat ‘je ook wat voor de 
samenleving moet doen’. Grappig detail in die periode is haar aandeel in het aannemen van Marko 
Slangenwal als jongerenwerker. 
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In 1983 meldt ze zich aan bij de PvdA. Daar komt ze in het bestuur en later in de raad van de 
toenmalige gemeente Oosterhesselen. Daar wil een rijk stel bouwen op de es; zij verzet zich hiertegen. 
Als op de es niet mag worden gebouwd dan ook door deze mensen niet! Deze mensen hebben haar 
jarenlang gemeden. De diverse afdelingen gaan in verband met de herindeling fuseren. In het 
nieuwgevormde bestuur is ze alweer een groot aantal jaren penningmeester. Ze is vaak te vinden bij de 
fractievergaderingen en ook in het gewest laat ze van zich horen. 

Wat Trijntje drijft is samen te vatten met haar uitspraak: ‘Je moet er zijn voor mensen die zichzelf niet 
kunnen redden’. Maar voor zichzelf hanteert ze de slogan: ‘Wanneer je iets wilt bereiken zal je dat 
helemaal zelf moeten doen’. Deze twee toch wat tegengestelde uitspraken typeren de mens die Trijntje 
Venema is: hulp bieden maar zelf niet gauw om hulp vragen..

Inge Oosting uit Elim Drentse kandidaat bij de Tweede Kamerverkiezingen  
Op 17 maart zijn de Tweede Kamerverkiezingen. Nu zijn we niet rijkelijk 
bedeeld met Noordelijke kandidaten op verkiesbare plaatsen. We zullen 
dus ook zelf aan de bak moeten om een Drent in de Tweede Kamer te 
krijgen. De campagnecoördinatoren in Drenthe hebben dan ook 
afgesproken om met zijn allen achter de kandidatuur van Inge Oosting te 
gaan staan. 

Inge is op dit moment fractievoorzitter voor de PvdA in Hoogeveen.  
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